
 

P R O T O K Ó Ł NR LXIII/2022 

 

z LXIII sesji Rady Gminy Rytwiany, która odbyła się w dniu 14 grudnia 2022 r. 

w Urzędzie Gminy Rytwiany. 

 

 

I. Obecni na sesji:  

1/ Radni zgodnie z listą obecności.  

2/ Grzegorz Forkasiewicz – Wójt Gminy Rytwiany  

3/ Tomasz Fąfara – Sekretarz Gminy Rytwiany  

4/ Mirosława Szewczyk –Skarbnik Gminy Rytwiany  

 

II. Przebieg obrad:  

Obrady sesji trwały od godz. 14.10 do godz. 15.00 

W sesji uczestniczyło 10 radnych.  

 

Nieobecny radny  

1. Andrzej Chłodnicki 

2. Artur Dzieciuch 

3. Krzysztof Drzazga 

4. Irena Pogorzelska 

 
Pkt 1  

Otwarcie sesji.  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Gwizdowski odczytał klauzulę RODO dotyczącą ochrony danych 

osobowych.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Gwizdowski otworzył LXIII sesję Rady Gminy Rytwiany, powitał 

wszystkich uczestników sesji.  

 

Pkt 2  

Sprawdzenie obecności i stwierdzenie prawomocności obrad.  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Gwizdowski stwierdził obecność 10 radnych i prawomocność obrad.  

 

 

Pkt 3  

Zatwierdzenie porządku obrad.  

Przewodniczący Rady Gminy odczytał porządek obrad wraz z wprowadzonymi zmianami i poddał pod 

głosowanie.  

 

1. Otwarcie sesji. 

2. Sprawdzenie obecności i stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Zatwierdzenie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z sesji nr  LXII. 

5. Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy z poprzedniej sesji. 

6. Informacja Wójta o pracy między sesjami. 

7. Uchwała w sprawie zmian w budżecie gminy na 2022 r. 

8. Sprawy różne i wolne wnioski. 

9. Zamknięcie obrad sesji. 

 

Porządek obrad został zatwierdzony jednogłośnie 10 głosami „za”. Obecnych podczas głosowania 10 

radnych.  

 

 



 

 

Pkt 4  

Przyjęcie protokołu z sesji nr LXII  

 

Protokół z sesji nr LXII został przyjęty bez uwag jednogłośnie, 10 głosami „za”. Podczas głosowania 

obecnych 10 radnych.  

 

Pkt 5  

Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy z poprzedniej sesji.  

Wójt Gminy Grzegorz Forkasiewicz poinformował, że uchwały podjęte na sesji LXII (10) zostały 

przesłane odpowiednio do Regionalnej Izby Obrachunkowej, Wojewody Świętokrzyskiego i te, które 

powinny przesłano do opublikowania w Dzienniku Urzędowym Województwa Świętokrzyskiego oraz są 

realizowane na bieżąco. 

 

Pkt 6   

Informacja Wójta o pracy między sesjami.  

Wójt Grzegorz Forkasiewicz poinformował Radę o pracy w okresie między sesjami, a mianowicie:  

 
Od 29 listopada 2022 r. najważniejszymi zadaniami realizowanym przez Urząd Gminy były prace 

realizowane w ramach Projektu Termomodernizacji Budynków Użyteczności Publicznej. Prace zostały 

rozpoczęte w każdym z obiektów.  Obecnie prace prowadzone są tylko wewnątrz budynków, prace na 

zewnątrz zostały wstrzymane z uwagi na niskie temperatury.  

 

W dniu 2 grudnia 2022 r. w Świętokrzyskim Urzędzie Wojewódzkim w Kielcach została podpisana 

umowa w ramach Funduszu Przewozów Autobusowych na nowe linie autobusowe. Wniosek obejmuje 

korektę tras z poprzedniego wniosku oraz zwiększenie liczby kursów do 5 dni roboczych. Kolejno 

zostaną przesłane zaproszenia do przewoźników do złożenia ofert. 

Po podpisaniu umowy od nowego roku zostaną uruchomione linie autobusowe.  

 

W dniu 7 grudnia 2022 r. została podpisana umowa na odbiór i transport odpadów komunalnych  

z PGKiM w Staszowie Spółka Gminy z o. o.  

 

W dniu 13 grudnia 2022 r. odbyło się spotkanie wójtów i burmistrzów w Zakładzie Gospodarki 

Odpadami Komunalnymi w Rzędowie gdzie zostały przedstawione trzy oferty podwyżki cen za 

składowanie odpadów oraz segregowanie odpadów na linii sortowniczej. W dniu 21 grudnia 2022 r. na 

wlanym zgromadzeniu udziałowców zostanie wybrany wariant z najniższą dla samorządów podwyżką 

cen.  

 

Nie został rozstrzygnięty przetarg na dostawę energii elektrycznej. Umowa na dostawę energii 

elektrycznej nie została podpisana. Termin na podpisanie umowy to luty 2023 r.  

 

W dniu 13 grudnia 2022 r. z Kopalni Ziemowit Piast do Firmy handlowo - usługowej Janusza Bąka                      

w Niedziałkach dotarł węgiel (ekogroszek)  w ilości 54 ton. W kolejnym tygodniu ma dotrzeć kolejne 21 

ton, co zabezpieczy potrzeby mieszkańców, którzy wnioskowali o zakup węgla po preferencyjnych 

cenach.  

W dniu 15 grudnia 2022 r. będzie możliwe odebranie z kopalni pierwszego transportu węgla (orzecha)   

w ilości 54 tony. Węgiel dotrze do Firmy handlowo - usługowej Janusza Bąka  w Niedziałkach w dniach 

16 -17 grudzień 2022 r. Zapotrzebowanie jest na 450 ton. Kolejne transporty będą możliwe najwcześniej 

po Świętach Bożego Narodzenia.   

 

Sekretarz Gminy Tomasz Fąfara poinformował Radę Gminy, że system kwalifikowanych dostawców 

węgla całkowicie się nie sprawdził. Polska Grupa Górnicza S. A., która miała zajmować się transportem 

węgla po preferencyjnych cenach początkowo z Ostrowca Świętokrzyskiego nie dostarcza węgla.  

Obecnie wszystkie gminy jeżdżą same na Śląsk, bezpośrednio do kopalni po odbiór węgla, co znacząco 

podwyższa koszty transportu.  



 

 

Pkt 7 

Uchwała w sprawie zmian w budżecie gminy na 2022 r. 

 

Zmiany w budżecie przedstawiła Skarbnik Gminy Mirosława Szewczyk.  

 

Zwiększyć plan dochodów i wydatków o kwotę 2 973 126,91 zł zgodnie załącznikiem Nr 1 do niniejszej 

uchwały. 

Dokonać zmian w planie wydatków na kwotę 7 100 zł zgodnie załącznikiem Nr 2 do niniejszej uchwały. 

W uchwale nr XLIX/251/22 z dnia 26 stycznia 2022 r. w sprawie uchwalenia budżetu gminy Rytwiany na 

rok 2022 

- załącznik Nr 9 – Plan dochodów gromadzonych na wydzielonym rachunku jednostki budżetowej  

i wydatki nimi finansowane w 2022 r. - otrzymuje brzmienie określone w załączniku nr 3 do niniejszej 

uchwały 

- załącznik Nr 12 – Dotacje celowe w 2022 r.- otrzymuje brzmienie określone w załączniku nr 4 do 

niniejszej uchwały 

 

Dyskusji nie było.  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Gwizdowski odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała nr LXIII/323/22 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2022 r. została podjęta jednogłośnie 

10 głosami „za”.  

Głosowało 10 radnych.  

Obecnych podczas głosowania 10 radnych.  

 

 

Pkt 8 

Sprawy różne i wolne wnioski.  

 

W sprawach różnych i wolnych wnioskach głos zabrali:  

 

- Radny Sławomir Strycharz w sprawach:  

1. Jak wygląda zakup węgla po preferencyjnych cenach? 

 

Wójt Grzegorz Forkasiewicz odpowiedział, że: 

Po pierwsze należy złożyć wniosek na zakup węgla po preferencyjnych cenach w Gminnym Centrum 

Kultury, Sportu i Informacji Turystycznej w Rytwiany, ul. Szkolna 1, 28-236 Rytwiany lub złożyć 

wniosek internetowo. Kupujący jest umieszczany na liście wg daty złożenia wniosku. Osoba zostaje 

poinformowana przez pracownika Urzędu Gminy Rytwiany, że jest możliwość zakupu węgla. Kupujący 

dokonuje opłaty za zakup węgla na wskazany nr rachunku bankowego. W kolejnym dniu kupujący 

dostaje z Urzędu Gminy fakturę oraz otrzymuje potwierdzenie możliwości odbioru węgla.  

Z potwierdzeniem kupujący udaje się do Firmy handlowo - usługowej Janusza Bąka w Niedziałkach                  

w celu odbioru węgla. Transportem węgla z Niedziałek do posesji zajmuje się Firma handlowo - 

usługowa Janusza Bąka w Niedziałkach. Kupujący może we własnym zakresie zorganizować transport.  

Tona węgla kosztuje 1999, 00 zł.  

 

- Radna Aneta Szul w sprawie:  

1.  Czy jest informacja w sprawie remontu drogi w Rudzie?  

 

Wójt Grzegorz Forkasiewicz odpowiedział, że pracownicy Starostwa Powiatowego w Staszowie pracują 

nad opracowaniem specyfikacji do przetargu. Przetarg będzie ogłoszony najprawdopodobniej w grudniu 

2022 r.   

 

 

 



 

- Radna Dorota Saramak w sprawie:  

1. Oszczędności energii elektrycznej, czy rolnik musi przedłożyć do Zakładu Energetycznego  

w Staszowie zaświadczenie potwierdzające, że jest rolnikiem aby skorzystać z niższej ceny za energię 

elektryczną? 

2.   Do kogo należy zgłosić jak pojawi na terenie się bezpański pies? 

 

Wójt Grzegorz Forkasiewicz odpowiedział, że nie jest to zadanie Urzędu Gminy.  

Dodał, że należy dopytać jakie są wymogi w PGE Dystrybucja Rejon Energetyczny w Staszowie na ul. 

Krakowskiej. Radni, którzy już składali wnioski, udzielili informacji, że rolnik musi dostarczyć do  PGE 

Dystrybucja Rejon Energetyczny w Staszowie na ul. Krakowskiej zaświadczenie z Urzędu Gminy oraz 

nakaz płatniczy. 

 

Kolejno Wójt Grzegorz Forkasiewicz poinformował, że bezpańskiego psa należy zgłaszać w Urzędzie 

Gminy w pokoju nr 30 lub telefonicznie na nr telefonu 158647957. 

Wójt poinformował również, że od 1 stycznia 2023 r. zostaje zlikwidowane Schronisko dla psów  

w Sitkówce Nowinach. Będzie problem z umieszczaniem bezpańskich psów. Zostały rozesłane 

zaproszenia do złożenia ofert. Zgłosiły się dwie firmy jedna z Zawiercia druga z Oświęcimia, co oznacza 

zwiększenie kosztów transportu bezpańskich zwierząt z uwagi na odległość. Wójt Grzegorz Forkasiewicz 

poprosił aby przed zgłoszeniem, że na terenie pojawił się bezpański pies wcześniej sprawdzić, dopytać 

czy rzeczywiście pies nie ma właściciela.  

 

- Radny Jarosław Gil w sprawie:  

1. Jak się ma cena oferowana w przetargach na dostawę energii elektrycznej do ceny regulowanej? 

 

Wójt Grzegorz Forkasiewicz odpowiedział, że cena w przetargu jest wyższa od ceny regulowanej. Wójt 

poinformował, że na chwilę obecną nie ma niebezpieczeństwa dla Gmin. Jeżeli nie zostanie wyłoniona 

żadna firma w przetarg Gmina zostanie wpisana na listę rezerwową dostawców PGE i zapłaci cenę 

regulowaną. 

 

- Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Gwizdowski w sprawie: 

1. Jaki jest stan utrzymania dróg na terenie Gminy Rytwiany? Jak wygląda zabezpieczenie w sprzęt do 

odśnieżania? Kto w Urzędzie Gminy zajmuje się koordynowaniem prac związanych z odśnieżaniem?  

 

Wójt Grzegorz Forkasiewicz odpowiedział, że na stanie jest koparko-ładowarka, jest samochód Star pług 

i piaskarka. Odśnieżaniem będzie zajmować się również OSP Święcica. Do odśnieżania chodników został 

wynajęty ciągnik z pługiem. Wszystkie drogi na terenie Gminy są przejezdne. Koordynowaniem zajmuje 

się Pan Michał Klamczyński inspektor ds. drogownictwa.  

 

Na zakończenie Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Gwizdowski, Wójt Gminy Rytwiany w imieniu 

swoim, Skarbnik Gminy Mirosławy Szewczyk, Sekretarza Gminy Tomasza Fąfary  i wszystkich 

pracowników Urzędu Gminy Rytwiany oraz Wiceprzewodniczący Krzysztof Janik złożyli mieszkańcom 

Gminy Rytwiany życzenia z okazji zbliżających się Świąt Bożego Narodzenia.   

 

Pkt 9 

Zamknięcie sesji.  

 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Gwizdowski podziękował wszystkim za udział i zamknął LXIII sesję 

Rady Gminy Rytwiany.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Rytwiany 

 

Jerzy Gwizdowski 

Protokołowała: 

Jolanta  Markiewicz                                                        


